
 

 

 
Mødetype: Skolebestyrelsesmøde 
Deltagere: Skolebestyrelsen 
Sted: Samsøgades Skole – Personalerummet 
Mødeleder: Henriette, Ture, Frede, Charlotte, Karsten, Trine, Roya, Ditte Marie, Lars, Asta, Christel, 
Jeanni 
Dato og tid: 11. oktober kl. 17.30 – 20.35 
Deltagere (fremmødt): Henriette,  
Referent: TK 
 
 Emne (og 

ansvarlig) 
Hvad skal vi 
udrette?  
 

Forberedelse 
til punktet 

Proces Afsat tid Referat fra punktet 

0 Godkendelse af 
dagsorden (alle) 
Godkendelse af 
referat fra september 

Dagsorden 
godkendes  
(beslutning) 

  Kl. 17.30 Dagsorden Godkendt 
Referat fra sidste møde godkendt 

1  Budget 2023 
Kommende 
besparelser 

Frede gennemgår 
processen og 
svarer på evt. 
spørgsmål.  

 Bestyrelsen 
kan afgive 
høringssvar. 
Henriette og 
Preben vil 
evt. lave 
udkast. 
Beslutning 

Kl. 17.35  Frede orienterer om budgetforlig for 2023-
2026. 
Bilag eftersendes 
Der skal spares 100 millioner pr. år i børne og 
unge, og der udvikles lige nu en plan for dette. 
D. 28. oktober er der mulighed for at møde 
politikere på Store Torv. 
Henriette og Preben laver udkast til 
høringssvar.  



 

 

2 Økonomi – 
opfølgning – 3. 
kvartal 

Frede gennemgår 
hvordan vores 
foreløbige 
regnskab ser ud 
efter 3. kvartal 

 Orientering Kl. 17.45 Bilag eftersendes 
 

2 Nyt fra elevrådet og 
medarbejdere. 

   Kl. 18.05 Elevråd:  
Asta og Sander deles om opgaverne der er i 
formandsposten. 9. årgang har været i praktik. 
Et ønske om at komme mere i praktik. Ønske 
om at få nye fodboldmål. 
Der er lavet et ungemiljøudvalg, som skal 
snakke om indretning til ungemiljøet, så det 
bliver endnu mere brugbart.  
Rengøring er udfordrende. Indeklimaet er 
udfordrende. Det er svært at få luft.  
 
Medarbejdere: 
På 2. sal er der grupperum, som i 
undervisningen tilhører 6. årgang. De andre 
årgange har repos. 
8. årgang har lige været i Berlin på lejr.  
Internationaluge starter snart for 7. og 8. 
årgang. 
Har været ramt af sygdom blandt personalet.  
 



 

 

OBS på om man skal gøre mere opmærksom 
på, at afspritte hen over vinteren. 
God aktiv stabil periode. Morgensang er rykket, 
så det hedder 8.20 nu. Det fungerer fint og tager 
ikke så meget af tiden. Det skal evalueres på et 
tidspunkt.  
Besøg af Jonathan Richter – tidligere 
fodboldspiller – holder oplæg for 7.-9. årgang i 
morgen. 
Fredag er der motionsdag for hele skolen. 8. 
årgang er med til planlægning og udførelse.  
 
SFO 
D. 28-29 oktober er der personale weekend for 
al personale, hvor temaet er samarbejde og 
teambuilding.  
 

3 Skolefrokost-ordning Udvalget melder 
tilbage med evt. 
nyt 

 Orientering 
Aftalen er – 
at hvis der 
opstår 
mulighed for 
konkret 
udbyder – 
involveres 
Preben 

Kl. 18.15 Obs på at den madordning, der bliver etableret, 
ikke skal være en ekstra byrde for skolen. Lige 
nu er der kig på ”skolemadpakken.dk” (ligge ri 
Horsens) med fornuftige priser. Forældre skal 
selv bestille og betale. Man kan bestille til 
samme dag 
En anden mulighed er ”skolemad.nu” (ligger i 
Herning), hvor man som skole kan tilmelde sig 
og sige hvilket catering firma, man vil have mad 



 

 

fra. På den måde er skolen mere involveret i 
mulighed 2 – ekstra led. Kan give mulighed for 
at støtte lokalt. 
 

4 Princip for  
Udskudt 
klassedannelse 

Sidste behandling 
af princippet. Der 
er ikke kommet 
kommentarer 
eller forslag til 
ændringer 

Se bilag Beslutning Kl. 18.25 At der først dannes klasser til december, er 
fordi børnene bruger lang tid på at falde til, og 
på at finde deres plads i skolen med alt hvad der 
er nyt. Ligeledes at få øje på flere relationer, end 
dem de havde i forvejen. Det skal køres igennem 
på denne måde to gange, og så skal det 
evalueres.  
Forældre skal også inddrages i en evaluering.  
En opmærksomhed på at sikre forældre er 
oplyste om den faglige begrundelse for, hvorfor 
man har valgt udskudt klassedannelse. 
Tydeliggøre at det er et aktivt valg.  
Princippet vedtages.  

5 Spisning    Kl. 18.35  

6 Trivsels- og 
Sundhedsmåling 
2022 
 

 Trine og Ture 
faciliterer punktet 
med gennemgang 
af trivselsmåling 
fra maj 2022 

Se bilag Orientering 
og drøftelse 

Kl. 19.05 Ture og Trine har lavet nedslag på de forskellige 
årgange.  
Resultatet af undersøgelserne skal ud i de 
forskellige teams, hvor der besluttes hvad der 
skal arbejdes med. 



 

 

Herefter bringes det i bestyrelsen igen. 
Kan man sætte trivsel på skemaet/dagsorden? 
 
 

7 Usunde madvarer på 
skolen 

Trine vil facilitere 
punktet.  

Skal der laves 
retningslinjer 
eller et 
princip for 
dette? 

Beslutning Kl. 20.05 Trine orienterer om, at 7.-9. årgang, der forlader 
skolen, kan have en tendens til at medbringe det 
usunde ind i klassen og timerne, hvilket er ret 
forstyrrende enten på den ene eller den anden. 
Bestyrelsen beslutter at de bakker op om, at 
lærerne i udskolingen konfiskerer slik, chips og 
energidrik og andet usundt. 
Det vurderes til jul, om det virker, elle rom der 
skal laves et princip for det.  

9 Nyt fra ledelse og 
forældrevalgte 

  Orientering Kl. 20.20 Der er i alt 80 mulige skolestarter til kommende 
0. klasse, hvilket ikke er mange.  
Der har tidligere været legepladsmøder, hvilket 
der opfordres til at gøre igen, for det har givet 
godt i forhold til forældre til kommende 
skolestarter. 
Der afholdes 2 forældremøder i løbet af foråret 
– et for arabisktalende forældre og et for 
somalisktalende forældre. 
 



 

 

10 Evt.   Orientering Kl. 20.30 En opfølgning på sygefravær og vikardækning 
som punkt til kommende møde. 
11-12 november er der bestyrelsesseminar for 
både bestyrelse og SFO-bestyrelse. 

11 Tak for i aften    Kl. 20.35  
 

 
 
Kommende punkter: 
Meddelelsesbogen (*) 
AULA (*) 
Princip for lejrskoler 
Skole/hjem – samarbejde (*) 
Værdier og principper for inkluderende læringsmiljøer 
 
(*) indledt på møde d. 18. august 


